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DPr-BRM-II.0012.19.2.2025 

 

Protokół nr 13/III/2025 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

10 marca 2025 r.  

Sala 106 B 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

 

1. członkowie Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej  

stan Komisji – 6 radnych  

obecnych – 4 radnych 

nieobecnych - 2 radnych 

 

oraz zaproszeni goście. 

 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 12 z dnia 10 lutego 2025 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 42/2025. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – 

druk nr 43/2025. 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
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opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także 

szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu 

usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług – druk 

nr 41/2025. 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawieranie przez Miasto Łódź porozumień z Powiatem Łódzkim Wschodnim w 

sprawie kierowania do środowiskowych domów samopomocy – druk nr 

46/2025. 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie podziału 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych w roku 2025 na realizację zadań w zakresie rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Łodzi – druk nr 47/2025. 

8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych – druk 

nr 48/2025. 

9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie powołania Miejskiej Rady Seniorów – druk nr 49/2025. 

10. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego dotycząca 

zachorowań na grypę wśród mieszkańców Łodzi. 

11. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert powitał obecnych radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1 - Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia. 

Następnie poinformował zebranych, iż do Komisji wpłynęły druki nr 46/2025, 

47/2025, 48/2025 i 49/2025 i zaproponował wprowadzenie ich do porządku obrad. 
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Proponowany porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 12 z dnia 10 lutego 2025 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 42/2025. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – 

druk nr 43/2025. 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także 

szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu 

usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług – druk 

nr 41/2025. 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawieranie przez Miasto Łódź porozumień z Powiatem Łódzkim Wschodnim w 

sprawie kierowania do środowiskowych domów samopomocy – druk nr 

46/2025. 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie podziału 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych w roku 2025 na realizację zadań w zakresie rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Łodzi – druk nr 47/2025. 

8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych – druk 

nr 48/2025. 

9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie powołania Miejskiej Rady Seniorów – druk nr 49/2025. 

10. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego dotycząca 

zachorowań na grypę wśród mieszkańców Łodzi. 

11. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 
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Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do proponowanego 

porządku obrad po zmianach.  

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert poddał 

pod głosowanie przyjęcie proponowanego zmienionego porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła proponowany porządek obrad po 

zmianach.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 12 z dnia 10 lutego 2025 r. 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad pkt 3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2025 rok – druk nr 42/2025. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak zreferowała projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 42/2025 pod głosowanie. 
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Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2025-2050 – druk nr 

43/2025. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak zreferowała projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 43/2025 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług 

sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania 

wykonywania takich usług – druk nr 41/2025. 

Zastępczyni Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. 

opiekuńczych p. Marlena Mazerant zreferowała projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 41/2025 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawieranie przez Miasto Łódź porozumień z Powiatem Łódzkim Wschodnim w 

sprawie kierowania do środowiskowych domów samopomocy – druk nr 46/2025. 

Zastępczyni Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. 

opiekuńczych p. Marlena Mazerant zreferowała projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 46/2025 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie 

podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych w roku 2025 na realizację zadań w zakresie rehabilitacji zawodowej 

i społecznej osób niepełnosprawnych w Łodzi – druk nr 47/2025. 

Zastępczyni Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. 

opiekuńczych p. Marlena Mazerant zreferowała projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 47/2025 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych – druk nr 

48/2025. 

Zastępczyni Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. 

opiekuńczych p. Marlena Mazerant zreferowała projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 48/2025 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie powołania Miejskiej Rady Seniorów – druk nr 49/2025. 
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Zastępca Dyrektora Wydziału zdrowia i Spraw Społecznych p. Aleksandra 

Kręcka zreferowała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 49/2025 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 10. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego dotycząca 

zachorowań na grypę wśród mieszkańców Łodzi. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk powiedziała: „Muszę powiedzieć, że jesteśmy w trakcie 

fali epidemicznej grypy. Wydaje mi się, że szczyt zachorowań na szczęście jest już 

za nami. Na początku opowiem o grypie, potem na temat sytuacji epidemiologicznej 

grypy generalnie w Polsce, a następnie odniosę się do Łodzi. Jeżeli Państwo 

pozwolą, to opowiem jeszcze kilka słów na temat zapobiegania grypie. Chodzi tutaj 

głównie o szczepienia, do których będę tutaj chciała wszystkim zachęcić, bo 

naprawdę warto. Zacznijmy generalnie od grypy. Grypa to jest naprawdę groźna 

choroba zakaźna. Groźna z tego powodu, że może nie tyle objawy grypy są bardzo 

obciążające organizm, chociaż może to być różnie, można przejść z bardzo ciężką 

grypę, natomiast chodzi tu o powikłania po grypie. Generalnie grypa trwa około 

zwykle 7 dni, natomiast te objawy w postaci np. kaszlu mogą utrzymywać się nawet 

dwa, a nawet więcej tygodni. Grypa jest groźna, ponieważ prowadzi do licznych 

powikłań pogrypowych, takich jak zapalenie płuc, oskrzeli, zapalenie ucha 

środkowego oraz prowadzi do zaostrzenia chorób przewlekłych. Rzadziej dochodzi 

do ciężkich powikłań. Jeżeli do nich dochodzi, to dochodzi u dzieci poniżej 2 roku 

życia i również u dorosłych w wieku 65+, a także u kobiet w ciąży, czy u osób, które 

mają przewlekłe choroby. 
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Śmiertelność wynosi około 0,1 - 0,5%, czyli od 1 do 5 osób umiera na 1000 osób, 

które zachorowały. Przy czym niestety 90% zgonów występuje u osób po 60. roku 

życia i z tego powodu właśnie może być naprawdę bardzo groźna choroba i warto się 

przed nią zabezpieczyć. Jeżeli chodzi o ciężkie powikłania, to szacuje się, że 

corocznie występują one na świecie u około 3 do 5 milionów osób, które zachorowały 

na grypę. Grypa też powoduje na świecie od 300 tysięcy do pół miliona zgonów. Na 

grypę można chorować więcej niż jeden raz w sezonie grypowym, a sezon grypowy 

to jest okres od września do kwietnia, chociaż możemy zarazić się grypą również w 

innych miesiącach, nawet letnich. Szczyt zachorowań przypada od stycznia do 

marca. Wydaje nam się, że szczyt mamy już teraz za sobą. Jeżeli chodzi o sytuację 

epidemiologiczną, czyli liczbę przypadków, to od września zgodnie z danymi z 

Centrum E-Zdrowie, gdzie raportuje 50% przychodni, czyli nie wszystkie, tylko 50% 

przychodni, zgłoszono około miliona przypadków grypy. Czyli żeby ten wynik był 

prawidłowy, to trzeba go pomnożyć przynajmniej przez dwa, bo to jest 50% 

przychodni. Generalnie szacuje się, że w tym roku od początku sezonu grypowego, 

czyli od września zachorowało od 2 do 2,5 miliona ludzi. Świadczy o tym również 

liczba zrealizowanych recept przeciwko lekom przeciwwirusowym, którym było 

właśnie około 2 do 2,5 miliona. Od początku stycznia hospitalizowano 23 tysiące 

osób, a od początku sezonu 25 tysięcy osób. Od września ubiegłego roku zmarło z 

powodu grypy i jej powikłań około tysiąca osób. Dla porównania w latach 

poprzednich było ich około 200 w każdym roku. Szacuje się, że nastąpił wzrost liczby 

przypadków, wzrost liczby wykupionych recept i to jest trzy, czterokrotny wzrost w 

porównaniu do roku poprzedniego. Natomiast szacuje się, że ta liczba zgonów może 

być nawet większa. Prof. Antczak, który jest specjalistą od grypy, twierdzi, że może 

sięgać nawet 6 tysięcy osób, dlatego, że czasami chorobą wyjściową jest grypa, a 

potem przeradza się ona na przykład w zapalenie płuc i potem zgon jest 

rejestrowany jako zgon z powodu zapalenia płuc, ale przyczyną wyjściową była 

niestety grypa. Największy wzrost zachorowalności na grypy mieliśmy na przełomie 

stycznia i lutego. Odnotowano nawet 300 tysięcy przypadków tygodniowo i około 800 

tysięcy wizyt w poradniku POZ. Obecnie zauważamy powolny spadek, chociaż cały 

czas ta liczba jest dość wysoka. Tegoroczna fala różni się od zeszłorocznej, 

ponieważ notujemy trzy, czterokrotny wzrost liczby przypadków grypy, liczby 

przypadków śmiertelnych i liczby zrealizowanych recept. W tym roku dominuje grypa 

typu A. Jeżeli chodzi o Łódź, to my mamy dane od lekarzy, którzy zgodnie z 
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przepisami zgłaszają do nas przypadki grypy. Może to też są dane niedoszacowane, 

dlatego że niestety nie wszyscy lekarze i nie wszystkie przypadki są zgłoszone. Być 

może wynika to też z tego powodu, że do 2023 roku grypa była zgłaszana w formie 

sprawozdań meldunków MZ-55, gdzie lekarz podawał tylko liczbę przypadków grypy i 

zachorowań grypopodobnych. Teraz każdy przypadek zgłasza oddzielnie, a wiemy, 

że szczególnie w sezonie grypowym jest dużo pacjentów w POZ-cie, nie ma czasu 

na wszystkie takie zgłoszenia. Patrząc na te dane i porównując do danych z roku 

poprzedniego, w Łodzi również nastąpił czterokrotny wzrost. W tym sezonie 

odnotowaliśmy 7775 przypadków grypy. Dla porównania, w sezonie 2023-2024 

zgłoszono 1803 przypadki grypy, czyli to był czterokrotny wzrost. Najwięcej 

zachorowań było w styczniu i w lutym, 6071 przypadków. Dla porównania w 

poprzednim sezonie 1702 przypadki. Jeżeli chodzi o zgony, to w poprzednim sezonie 

grypowym zarejestrowano 2 zgony. Teraz mamy 8 zgonów i wszystkie są to osoby w 

wieku powyżej 60 lat. I tak naprawdę nie umarło by tyle osób, gdyby się ludzie 

szczepili przeciwko grypie. Niestety umierają seniorzy, którzy mają szczepionkę za 

darmo. Ta szczepionka dla seniorów 65 plus jest za darmo. Poza tym jest ułatwiona 

droga do szczepienia. Szczepić się możemy przez cały sezon tak naprawdę. 

Oczywiście bardziej skuteczne jest zaszczepienie się przed rozpoczęciem sezonu 

grypowego we wrześniu, czy przed szczytem zachorowań, czyli przed styczniem. 

Natomiast można się szczepić generalnie i później i wcześniej”.  

 

OZZPiP Region Łódzki p. Małgorzata Wilk zapytała: „A jakie szczepionki były 

dostępne? Wiem, że bardzo dużo odczynów było po Influvac”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk odpowiedziała: „Muszę powiedzieć, że jeżeli chodzi o 

szczepienia przeciwko grypie, to są szczepionki, które wywołują najmniej 

pożądanych odczynów poszczepiennych. Te szczepienia są bezpieczne, skuteczne i 

chyba nie ma lepszej formy zapobiegania zachorowaniom na grypę, niż 

zaszczepienie się przeciwko grypie. Jeżeli chodzi o szczepienia, to niestety, ale w 

Polsce wszczepialność jest cały czas na niskim poziomie i jeszcze niestety spadła. 

Największa wszczepialność była w sezonie 2021-2022 i wynosiła prawie 7%, a u 

osób 65+ - 23%. Niestety w tej sezonie wszczepialność generalnie spadła do 

poziomu 5,13%, a u osób 65 + - 17,24%. To jest duży spadek, bo o 5%. Wiemy, że 
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70% pacjentów, które się zaszczepili, korzystają z refundacji, czyli z tych szczepień 

darmowych. Jeżeli chodzi o szczepionki, to są one też skuteczne z tego powodu, że 

ich skład jest aktualizowany co rok. Rok wcześniej patrzymy, jakie typy wirusów 

dominują i na podstawie tego, układany jest nowy skład szczepionki. Czyli to nie są 

szczepionki, które raz są ułożone i mają stały skład, tylko są dopasowywane do 

krążących wirusów. Stąd ich skuteczność na pewno jest większa. Jeżeli chodzi o 

niepożądane odczyny poszczepienne, to zazwyczaj to są takie odczyny miejscowe, 

czyli takie w miejscu szczepienia. Do takich łagodnych odczynów poszczepiennych 

należy też np. podwyższenie temperatury ciała, ból mięśni, stawów i bóle głowy. I to 

może wystąpić, ale to trwa 1-2 dni. I naprawdę warto to przytrzymać po to, żeby 

potem być bezpiecznym. Do takich ciężkich odczynów dochodzi niezwykle rzadko. 

Poza tym, jeżeli chodzi o przeciwskazania do szczepienia przeciwko grypie, też ich 

mamy mało i gorączka powyżej 38 stopni jest przeciwskazaniem do szczepienia. 

Natomiast jeżeli mamy nawet stan podgorączkowy, lekarz jest w stanie 

zakwalifikować do szczepienia. To też mówi o tym, że te szczepienia są naprawdę 

bezpieczne. Teraz opowiem jak w tym roku były prowadzone szczepienia, czyli co 

było i dla kogo za darmo. Bezpłatnie, czyli ze 100% refundacją szczepionki dla dzieci 

powyżej 6 miesiąca życia do ukończenia 18 lat. Osoby w wieku 65 +, kobiety w ciąży 

i w trakcie połogu. 50% refundację otrzymały osoby dorosłe w wieku 18-64 lata oraz 

osoby w wieku 60 +. I tu chodzi o nową szczepionkę, wysoko dawkową i wysoko 

antygenową. To jest taka nowa szczepionka, która ma po prostu więcej antygenów. 

Ona jest refundowana dla seniorów 50%. Te szczepionki są dobre, ponieważ z 

wiekiem układ odpornościowy słabienie. I po podaniu takiej szczepionki nie zawsze 

możemy wytworzyć taką stuprocentową odporność. I stąd są teraz te mocniejsze 

szczepionki dla seniorów. Tak, żeby ta odporność była na takim samym poziomie jak 

u innych. Tylko tutaj za tą szczepionkę niestety musimy dopłacić. To nie są 

szczepienia zupełnie bezpłatne. To kosztuje około 60 zł. Aby otrzymać szczepionkę, 

to musimy mieć zawsze receptę. Tę receptę może wstawić lekarz, ale też 

farmaceuta, pielęgniarka, położna. Szczepienia możemy zrealizować w POZ-ach, 

gdzie są szczepieni dorośli i dzieci. Dzieci tylko mogą w POZ-ach. Natomiast dorośli 

mogą się również zaszczepić w wybranych aptekach”. 
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Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Czy Pani wie, kto jest producentem tych szczepionek, 

ponieważ bardzo dużo ludzi po nich choruje?”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk odpowiedziała: „Te szczepionki są stosowane od bardzo 

wielu lat i mają taką samą linię produkcyjną. W tej przestrzeni nic nie zmienia. Zaraz 

sprawdzimy”. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału zdrowia i Spraw Społecznych p. Aleksandra 

Kręcka odpowiedziała: „Influvac firma Abbott – Międzynarodowe Przedsiębiorstwo  

działające (zapis nieczytelny)”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk zapytała: „Ale jakie to ma znaczenie?”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk stwierdziła: „Wzrosła zachorowalność seniorów”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk zapytała: „Ale z jakiego powodu?”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk stwierdziła: „Z powodu zachorowania”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk stwierdziła: „Nie, z tego powodu tego, że nie wszyscy 

seniorzy się zaszczepili”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk stwierdziła: „Szczepią się i też chorują”. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził: „Ale żyją, mogą być odczyny, ale żyją”. 
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Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk stwierdziła: „Jeżeli po szczepieniu chorują, to proszę 

sobie pomyśleć, co by było, gdyby się nie zaszczepili, by zachorowali, może by nie 

przeżyli. Bo to znaczy, że ich organizm tak źle zareagował na tego wirusa. Także 

absolutnie trzeba się szczepić. Jeżeli by się nie zaszczepili, mogliby nie przeżyć. 

Jeżeli po szczepieniu (zapis nieczytelny)”. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził: „Pani Zofio, jeżeli tylko 23% seniorów w roku 

ubiegłym się zaszczepiło, a w tym 17% tylko, a więc 5% mniej nawet niż w ubiegłym 

roku, to nie można się dziwić, że więcej osób zachorowało”. 

. 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk stwierdziła: „Panie Przewodniczący, z tego, co my wiemy w Miejskiej 

Radzie Seniorów, bo przychodzą seniorzy, to oni nie chcą się szczepić, dlatego że 

mają komplikacje po szczepieniu, ale musimy coś z tym zrobić, żeby w Łodzi nie było 

umieralności z tego powodu”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk stwierdziła: „Ja zaproponuję absolutnie szczepienia 

przeciwko grypie”. 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

stwierdził: „Chciałbym dodać jedną rzecz, która może zwiększyć wiedzę co do 

niepożądanych odczynów poszczepiennych, ponieważ nie każdy objaw jest 

niepożądanym odczynem poszczepiennym. Pewne reakcje organizmów są 

naturalne. Nawet te lekkie niepożądane odczyny poszczepienne też mogą 

występować, bo w pewnej częstotliwości występują. Ale nie należy się nimi 

przejmować, bo wypadałoby to na największej wiedzy, na co trzeba zwrócić uwagę, 

jeżeli to byłyby niepożądany odczyn o cięższym przebiegu. Natomiast to, że one 

występują, że może występować złe samopoczucie po szczepionce, to jest, powiem 

szczerze, w miarę naturalne. Jeżeli my się szczepimy i nasz organizm na to nie 

reaguje, czyli nie czujemy, że ten organizm się „uczy” właśnie na tej szczepionce, to 

chyba ona nie jest najlepsza dla szczepionka. Tak można powiedzieć. To jest 

pierwsza sprawa, która zwiększy wiedzę co do niepożądanych odczynów 
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poszczepiennych. Ale nawet pomimo tych odczynów, nawet lekkich, to i tak 

zwiększenie bezpieczeństwa, czyli odporność, którą sobie wytworzymy i to 

prawdopodobieństwo wystąpienia powikłań ciężkich, powikłań po przechorowaniu już 

grypy, jest znacznie niższe. Tak, że my i tak wygrywamy. Czyli nawet to ryzyko 

wystąpienia niewielkich, lekkich odczynów poszczepiennych, to jest i tak mniejsze dla 

nas niebezpieczeństwo zdecydowanie, niż to wysokie ryzyko braku zaszczepienia 

tych ciężkich powikłań pogrypowych, które mogą się nazywać śmiercią”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk stwierdziła: „Pan Dyrektor mówił o powikłaniach po 

szczepieniu. Nie wszystko jednak zaliczamy do powikłań, nie wszystkie objawy 

można zaliczyć do powikłań po szczepieniu, bo to muszą być czasowo związane ze 

szczepieniem, czyli to, co następuje w ciągu następnych 24 godzin po szczepieniu, 

możemy uznać jako taki rzut. 

 
Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Wobec tego, co by Pani Dyrektor zalecała, żeby 

wyeliminować te przypadki, żeby zmniejszyła się zachorowalność poza 

szczepionkami?”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk stwierdziła: „Na pewno unikanie skupisk. Jeżeli 

wchodzimy w skupiska, jeżeli wchodzimy do sklepu, jeżeli wchodzimy do aptek w 

sezonie epidemicznym grypy, to oczywiście zalecam maseczkę, mycie rąk. W 

momencie, kiedy nie można umyć rąk wodą i mydłem, to stosowanie środków 

dezynfekcyjnych. Zakrywanie ust i nosa. W momencie, kiedy ktoś kaszle czy kicha, 

to oczywiście to nie można kaszleć i kichać na wszystkich na około, tylko trzeba to 

robić do chusteczki albo w zgięcie łokciowe. Unikanie chorych. A w przypadku 

wystąpienia już objawów trzeba sobie zrobić test. Jeżeli test wychodzi dodatni, wtedy 

trzeba skontaktować się z lekarzem albo pójść do lekarza po to, żeby lekarz 

przepisał lek przeciwwirusowy, bo warunkiem skutecznego zastosowania leków jest 

podanie w jak najszybszym czasie. Natomiast dla mnie bezwzględnie to 

najważniejsze są szczepienia w tym wszystkim, dlatego, że człowiek jest wtedy 

zabezpieczony i nie musi się obawiać. Nawet jeżeli dojdzie do zachorowania, to 
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naprawdę zachorujemy o wiele lżej. O wiele lżej. Pani mówiła o tym, że osoby były 

szczepione i zachorowały. Proszę sobie pomyśleć co by było, gdyby się nie 

zaszczepiły? 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził: „Już by nie żyły”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk stwierdziła: „Naprawdę tych wszystkich zgonów można 

by było uniknąć, gdyby te osoby były zaszczepione. Bo co jest gorsze? Takie lekkie 

odczyny, poszczepienne, chociaż szczepienia przeciw grypie dają niewiele 

niepożądanych odczynów, to co jest lepsze? Odczyny poszczepienne, czy zgon? 

Czy jakieś ciężkie powikłania po grypie? Dla mnie wybór jest prosty. Nasza Stacja 

prowadziła takie wykłady w Centrach Aktywnego Seniora dotyczące szczepień ludzi 

dorosłych. Ja uważam, że powinniśmy się szczepić nie tylko przeciw grypie. Seniorzy 

powinni też pamiętać, że powinni się zaszczepić na przykład przeciwko 

pneumokokom. To jest bardzo ważne szczepienie i też jest refundowane dla osób 

65+. Oczywiście jest to ważne dla grupy ryzyka. Tutaj chodzi o takie osoby, które 

mają przewlekłe choroby serca, przewlekłe choroby płuc. Generalnie prawie każdy 

po ukończeniu 50 lat ma jakąś przewlekłą chorobę, więc to szczepienie mu się 

należy. I też idzie się do lekarza. Lekarz kwalifikuje do szczepienia, wypisuje receptę. 

Trzeba wykupić tę receptę, wrócić do POZ-u i zaszczepić. Bądź jest druga droga 

taka, że można zaszczepić się w aptece od 14 lutego br.”.  

 

 
Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Czy możemy zrobić takie spotkanie, aby przekonać 

seniorów do szczepień?”. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału zdrowia i Spraw Społecznych p. Aleksandra 

Kręcka odpowiedziała: „Oczywiście, że możemy zrobić takie spotkanie”. 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

stwierdził: „Może moglibyśmy w ramach Akademii Zdrowia zrobić spotkanie na temat 

odczynów poszczepiennych”. 
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Zastępca Dyrektora Wydziału zdrowia i Spraw Społecznych p. Aleksandra 

Kręcka odpowiedziała: „Może również na temat takich chorób jak krztusiec, 

półpasiec. To są takie choroby, na które szczepionki trzeba odnawiać”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk stwierdziła: „Rok 2024 został określony rokiem krztuśca. 

Było 32 tys. zachorowań. Od 50 lat nie było tylu zachorowań, dlatego trzeba 

pamiętać, że trzeba się doszczepiać. Pamiętać o dawkach przypominających. Jedna 

dawka daje odporność przeciwko krztuścowi na kolejne 10 lat. Poza tym w tej 

szczepionce jest też moduł tężcowy, czyli za jednym razem uodparniamy się również 

przeciwko tężcowi”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Jestem zaniepokojona taką wysoką zachorowalnością na 

grypę w Łodzi”.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził: „Ta statystyka pokazuje jak jest wysoka 

zachorowalność na grypę, dlatego trzeba seniorom przekazywać, dlaczego tak się 

stało. Liczby nie kłamią. Jeżeli zmniejszyła się zaszczepialność, to od razu to widać 

w ilości zachorowań. Jeżeli zmarło 1000 osób, a w poprzednich latach, gdy 

wszczepialność była wyższa, tylko 200 osób. Już same te liczby mówią, że 

szczepionka jest skuteczna. Dlaczego nie chcemy się szczepić? Bo mam przez 1 lub 

2 dni podwyższona temperaturę? Bo mam jakiś odczyn? Wolę przechorować ten 

jeden, czy dwa dni, czy umrzeć? To jest prosty wybór”. 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Jedna Pani opowiadała, że zemdlała po szczepieniu. Czy 

my dobre te szczepionki sprowadzamy?”.  

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk odpowiedziała: „Jeżeli chodzi o szczepionki przeciwko 

grypie, to są szczepionki, które nie są od roku, czy od dwóch lat. To są szczepionki 

od wielu, wielu lat. To są ciągle te same szczepionki. Naprawdę bezpieczne i 

skuteczne szczepionki. Tej samej firmy”. 
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Zastępca Dyrektora Wydziału zdrowia i Spraw Społecznych p. Aleksandra 

Kręcka dodała: „To jest rolą samorządu i naszego Wydziału, aby przeprowadzać 

kampanie edukacyjne, przypominać seniorom. My w Łodzi mieliśmy od 2018 roku 

cały czas program szczepień przeciwko grypie dla osób 65+. I od tego roku widzimy, 

że jak to przeszło, to szczepionka jest bezpłatna całkowicie, więc my się z programu 

wycofaliśmy ze względu na (zapis nieczytelny) finansowania, coraz mniej ludzi się 

wyszczepia. Jeżeli to było w naszym środowisku lokalnym, łódzkim, i mogliśmy na to 

wpłynąć, przypominaliśmy, każdy POZ przypominał. Tutaj jest również duża rola 

każdego lekarza rodzinnego, aby każdego seniora namawiali do szczepień. Nasza 

rola jest taka, żeby jednak walczyć z tym antyszczepionkowym nurtem i z opinią, że 

szczepionki są złe. Powstaje u nas strona, gdzie nagrywane są podcasty z każdego 

miejskiego centrum, przypominające o ważnych szczepieniach. Także taką porządną 

informację umieszczamy na stronie gdzie, kiedy, po co i na co się szczepić, żeby to 

było bardzo dostępne i czytelne. Będziemy w tym temacie kampanię robić. 

Apelujemy też do Miejskiej Rady Seniorów, aby rozszerzała wśród seniorów wiedzę 

na temat szczepień”.  

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk odpowiedziała: „To jest najważniejsze. To jest podstawa. 

Nawet jeżeli się człowiek źle poczuje po tym szczepieniu, to to jest chwilowe, a grypa 

może naprawdę skończyć się u niektórych tragicznie. Po prostu nie ma w ogóle 

innego wyboru. Ja się szczepię i pomimo tego, że czasami mam jakieś dolegliwości, 

to jestem w stanie je znieść, po to, żeby być zdrowym. Poza tym grypa zaostrza 

wszystkie choroby przewlekłe, które mamy. Także zaczyna się od grypy, potem 

choroby serca, choroby płuc, choroby nerek”.  

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk zapytała: „Ale dlaczego tylko osoby 60+ „łapie” tak ta grypa?”. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor PSSE w Łodzi p. Nina 

Niezabitowska-Kowalczyk odpowiedziała: „Najczęściej chorują dzieci od 5 do 14 

lat. Najwięcej zachorowań jest w tej grupie wiekowej - 5-14 lat. To są dzieci, które 

chodzą do szkoły, mają duży kontakt z rówieśnikami i grypa szybko się przenosi. Te 
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dzieci chorują najczęściej, natomiast najcięższy przebieg mają seniorzy. Poza tym, 

przecież seniorzy opiekują się dziećmi, bo rodzice czasami nie mogą, więc tym 

bardziej powinni się zabezpieczyć szczególnie przeciwko grypie. Ja się zaszczepiłam 

i nie chorowałam. Mam jeszcze kilka takich danych z przeprowadzonych badań, że 

po szczepieniu przeciwko grypie zmniejsza się ryzyko zawału serca o 26%. 

Zmniejsza się ryzyko z powodu chorób sercowo-naczyniowych o ponad 33%. To są 

bardzo dobre dane. Warto o tym wiedzieć. Możemy wspólnie z Wydziałem Zdrowia 

zaproponować spotkanie i przygotować kilka takich wykładów, czy prezentacji. My 

chodziliśmy do Centrów Seniora z wykładami na temat szczepień, ale 

zainteresowanie niestety było małe, dlatego prosimy o zachęcenie seniorów do 

przyjścia na takie spotkanie. Dopasujemy się z terminem. Kiedy Państwo będą 

chcieli nas zaprosić, to my przyjdziemy.” 

 

Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk stwierdziła: „Postaramy się zorganizować takie spotkanie”. 

 

Przewodniczący Komisji powiedział: „Bardzo dziękuję Pani Inspektor za wnikliwą 

informację i myślę, bo już widzę po pytaniach, że Panie zostały trochę przekonane 

przez Panią Inspektor do szczepionek, do szczepienia się i do tego, żeby zadbać o 

swoje zdrowie i życie. Właśnie w ten sposób”. 

 

Ad pkt 11 - Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował zebranych, iż Wydział Zdrowia i Spraw 

Społecznych przekazał odpowiedzi na dwa pisma, do Rady Osiedla Stoki Sikawa-

Podgórze – w sprawie utworzenia żłobka na terenie Stoków w ramach Miejskiego 

Zespołu Żłobków oraz do Radnej Osiedla Chojny w sprawie montażu 

elektromagnesów w drzwiach SOR Szpitala im. Kopernika. Odpowiedzi te zostały 

również skierowane do wiadomości Komisji. 

Jednocześnie dodał: „Jak widać w sprawie żłobka bardzo pozytywna odpowiedź, 

czyli dodatkowe miejsca będą. Będą również prace adaptacyjne, ale też i nowy 

żłobek. Czyli wszystko, co zgłaszają mieszkańcy jak widać jest możliwe do 

załatwienia przez Wydział Zdrowia i Opieki Społecznej”. 
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Wiceprzewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów p. Zofia Sidorowicz-

Matyjaszczyk w imieniu seniorów zgłosiła następujące sprawy: 

1. Zbyt długie oczekiwanie na wizytę u specjalisty. 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „To wszystko zależy od placówki. To są sprawy indywidualne. Jeżeli to 

nie jest w naszej miejskiej przychodni, to już kompletnie nic nie możemy zrobić. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził: „Taka osoba, która może być przyjęta w lutym 

przyszłego roku, powinna się zgłosić do NFZ-u i dowiedzieć się, gdzie może szybciej 

to załatwić. Bo jeżeli zostanie tylko przy danej przychodni, to nic się nie zmieni, ale w 

innych przychodniach mają inne możliwości”. 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „Jest też taka infolinia dla seniorów. Jest w ogóle specjalna podstrona 

NFZ-u, gdzie można zobaczyć jaki jest czas oczekiwania na wizyty do danych 

specjalistów. Można również telefonicznie”.  

 
2. Zmniejszenie opłat za pobyt w domach opieki. Skrócenie czasu oczekiwania 

na pobyt w domu opieki.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „Jedna sprawa jest taka, że w ustawie jest określona wartość, sposób 

kalkulacji kosztów utrzymania i sposób publikacji i tak dalej. Tam są zawarte koszty 

utrzymania, czyli realne koszty, koszty inwestycyjne i tak dalej, czyli tylko utrzymanie. 

Oczywiście my co roku, kalkulując te koszty utrzymania w DPS-ach, staramy się to 

robić w sposób taki jak najbardziej realny względem klienta, czyli żeby praktycznie 

najoszczędniej te koszty przeliczać. Tylko, że koszty są takie jakie są, bo wszystkie 

one rosną, koszty osobowe w ogóle rosną i tak co roku między 10-15% następuje 

wzrost. W tym roku być może nam się uda w granicach 2-3% tylko wzrostu rok do 

roku. Z tego bardzo rygorystycznie potraktowaliśmy pewne wydatki osobowe, tak 

powiem na marginesie, żeby ten kosz utrzymania nie rósł tak dynamicznie. To jest 

pierwsza sprawa. 
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Druga to jest taka, że zgodnie z ustawą jest do 70% uposażenia, znaczy do 70% 

świadczenia, jakie ma umieszczony, ma być konsumowane na utrzymania. Czyli to 

nie jest tak, że całą emeryturę, np. 3 tys. zł będzie musiał przekazać na DPS, tylko 

do 70%, czyli np. 2100 zł. Reszta mu zostanie. A powyżej tej kwoty, jeżeli koszt 

utrzymania wynosi załóżmy 5,5 tys. zł, to będzie dopłacała rodzina, a jeśli nie, to w 

większości przypadków dopłaca Miasto, czyli wszyscy mieszkańcy. I taka jest 

prawda, że my na wydatki rzędu 120 mln zł rocznie na DPS-y, które łącznie nas 

kosztują, dopłacamy ponad 50 mln zł. Dochody z tego tytułu wynoszą w okolicach 20 

mln zł, czyli to co mieszkańcy płacą na DPS-y, ale reszta tych środków musi się 

skądś znaleźć. Znajduje się ona w Urzędu Miasta. To Urząd większościowo finansuje 

DPS-y łódzkie i też trzeba o tym pamiętać. Więc ludzie, którzy narzekają, ja wiem, że 

jest drogo, ale takie są po prostu koszty, a i tak do tego gmina i wszyscy mieszkańcy 

dopłacamy ponad połowę w ogóle tego, co jest świadczeniem w DPS-ach, które płaci 

po prostu Miasto Łódź. I taka jest prawda o tej sytuacji. To nie jest takie proste, bo w 

większości ci mieszkańcy, którzy są w DPS-ach, to są jednak ci z obszarów wsparcia 

społecznego i socjalnego. To są ludzie, którzy nie mają raczej takich świadczeń, z 

tego się bierze taki wielki udział Miasta w utrzymaniu mieszkańców w DPS-ach. 

Dlatego, że my po prostu musimy się do tego „dorzucić” wszyscy. Natomiast bardzo 

serdecznie dopraszamy oczywiście takich mieszkańców, którzy mają 8 tys. zł 

emerytury, mogą 6100 zł zapłacić dlatego, że wtedy sobie finansują sami, bo 

przypominam, że ustawowo jest wskazany ten koszt, ale również jest wskazane, że 

za koszt pobytu w DPS-ie odpowiada mieszkaniec, że to mieszkaniec powinien 

finansować. Natomiast gmina, tylko zastępczo. A kończy się tym, że dziesiątki 

milionów złotych rocznie Miasto wydaje na utrzymanie”. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził: „Właśnie w ten sposób pomagamy. To nie ma 

sytuacji takiej, że jeżeli ktoś ma emeryturę 3 tys. zł, to nigdy się nie dostanie do domu 

pomocy społecznej, bo tam jest 6 tys. zł kosztów. To nie jest tak, bo Miasto dopłaca, 

ale do naszych domów pomocy społecznej. Natomiast jeżeli ktoś prywatnie chce do 

prywatnego domu pomocy społecznej, to tam inne zasady panują”. 

 

3. Sprawa bezdomnej mieszkanki, mieszkającej na ulicy. 
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Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział: „Nie ma możliwości przymuszenia. Kiedyś były takie przepisy, że 

można było trafić do więzienia za włóczęgostwo. Natomiast w tej chwili nie ma takich 

przepisów. I jeżeli ktoś chce sobie żyć na ulicy, to sobie może żyć na ulicy. Chyba, że 

będzie pod wpływem alkoholu i będzie stwarzał jakieś niebezpieczeństwo. Albo 

będzie obawa, że pod wpływem intoksykacji się udusi. No to wtedy pojedzie na izbę 

wytrzeźwień, albo do ośrodka”. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału zdrowia i Spraw Społecznych p. Aleksandra 

Kręcka dodała: „Mogę powiedzieć, że będzie nowy program dla osób dotkniętych 

kryzysem bezdomności. I będą mieszkania z unijnych programów. Ale te osoby będą 

takie typowane, które rokują na to, że do społeczeństwa wrócą i będą te mieszkania, 

mogły utrzymać. Bo ktoś, kto otrzyma mieszkanie jako takie treningowe i możliwość 

zamieszkania, musi się wykazać tym, że wraca do społeczeństwa, pracuje i ma 

dochody, bo w przeciwnym razie on jest jednak na utrzymaniu nas wszystkich 

mieszkańców”. 

 

Inny spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

   Protokół sporządziła          Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska              Bogusław Hubert 

 

 


